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Protokół 
z XXVIII sesji Rady Gminy Pępowo 

w dniu 25 sierpnia 2021 r. 
 
 

Obradom przewodniczył Zenon Rogala - Przewodniczący Rady Gminy Pępowo. Sesja 
rozpoczęła się o godzinie 13:23 i trwała do godziny 14:41. Opóźnienie w rozpoczęciu sesji 
było następstwem awarii interfejsu audio. Miejsce sesji – Gminny Ośrodek Kultury, Sportu 
i Aktywności Lokalnej w Pępowie. 

W sesji uczestniczyło 13 radnych, tj. 86,7% ustawowego składu Rady, który stanowi 
15 radnych. Nieobecni był radni: Krzysztof Kaczmarek i Radosław Sobótka. Lista obecności 
stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
W obradach uczestniczyli ponadto: Grzegorz Matuszak – Wójt Gminy Pępowo, Grzegorz 
Wabiński – Zastępca Wójta, kierownik USC i Wydziału Spraw Obywatelskich, Katarzyna 
Kmiecik-Rosa – Sekretarz Gminy, Kinga Klozińska-Antczak – Skarbnik Gminy, Józef 
Grobelny – kierownik Wydziału Służb Technicznych, Leszek Żelazny – dyrektor Gminnego 
Ośrodka Kultury, Sportu i Aktywności Lokalnej w Pępowie, Jagoda Kowalewska – inspektor 
ds. obsługi rady gminy i samorządów mieszkańców, Bogusław Grzelczak – informatyk oraz 
sołtysi – według stanowiącej załącznik do protokołu listy obecności. 
 
Porządek obrad: 
 

1. Otwarcie sesji. 
2. Sprawdzenie obecności i stwierdzenie kworum. 
3. Przedstawienie porządku obrad. 
4. Składanie i rozpatrywanie wniosków o zmianę porządku obrad. 
5. Przyjęcie protokołu z XXVII sesji Rady Gminy Pępowo. 
6. Informacja o złożonych interpelacjach i zapytaniach radnych oraz treści udzielonych 

na nie odpowiedzi. 
7. Informacja o pracy wójta w okresie międzysesyjnym. 
8. Rozpatrzenie i podjęcie uchwał w sprawie: 

a) zmiany uchwały nr XXI/160/2020 Rady Gminy Pępowo z dnia 10 listopada 
2020 r. w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Gostyńskiemu 
w 2021 r., 

b) zmiany uchwały nr XXVII/212/2021 Rady Gminy Pępowo z dnia 22 czerwca 
2021 r. w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej Powiatowi Gostyńskiemu, 

c) zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Pępowo na lata 2021-2030, 
d) zmian w uchwale budżetowej na rok 2021. 

9. Wolne głosy i wnioski. 
10. Zamknięcie sesji. 

 
 

W punkcie 1 – otwarcia sesji dokonał Przewodniczący Rady Zenon Rogala, który 
powitał radnych, sołtysów oraz przedstawicieli Urzędu Gminy Pępowo. 
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 W punkcie 2 – Przewodniczący poprosił radnych o uruchomienie terminali do 
głosowania oraz o zalogowanie się do systemu. Stwierdził, że w obradach uczestniczy 13 
radnych, co stanowi kworum, przy którym Rada może obradować i podejmować prawomocne 
uchwały. 
 
 W punkcie 3 – przewodniczący przedstawił porządek obrad. 
 
 W punkcie 4 – ze względów formalnych wójt wnioskował o wycofanie z punktu 8. 
porządku obrad XXVIII sesji Rady Gminy Pępowo podpunktu b) – rozpatrzenia i podjęcia 
uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XXVI/201/2021 Rady Gminy Pępowo z dnia 12 maja 
2021 r. w sprawie rozpatrzenia skargi na Dyrektora Szkoły Podstawowej w Pępowie. 
Ponadto wójt wnioskował o rozszerzenie punktu 8. porządku obrad XXVIII sesji Rady Gminy 
Pępowo o rozpatrzenie i podjęcie uchwał w sprawie: 
- zmiany uchwały nr XXI/160/2020 Rady Gminy Pępowo z dnia 10 listopada 2020 r. 
w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Gostyńskiemu w 2021 r. – jako 
podpunkt a), 
- zmiany uchwały nr XXVII/212/2021 Rady Gminy Pępowo z dnia 22 czerwca 2021 r. 
w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej Powiatowi Gostyńskiemu – jako podpunkt b), 
- zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Pępowo na lata 2021-2030 – jako 
podpunkt c). 
Radni jednomyślnie (13 głosami „za”) przychylili się do każdego spośród czterech wniosków 
wójta, w następstwie czego porządek obrad XXVIII sesji Rady Gminy Pępowo został 
zmodyfikowany w zakresie punktu 8: usunięto podpunkt b), dodano nowe podpunkty: a), b) 
i c), natomiast dotychczasowy podpunkt a) – zmian w uchwale budżetowej na rok 2021 – stał 
się podpunktem d). Imienne wykazy głosowań radnych oraz pierwotny porządek obrad 
stanowią załączniki do niniejszego protokołu. 
 
 W punkcie 5 – przewodniczący poinformował, że radni otrzymali protokół z XXVII 
sesji Rady Gminy Pępowo w wersji elektronicznej. Zapytał, czy radni życzą sobie odczytania 
protokołu. Radni stwierdzili, iż nie ma takiej konieczności, wobec czego przewodniczący 
zaproponował przystąpienie do głosowania. Protokół przyjęto jednomyślnie –  13 głosami 
„za”. Imienne wykazy głosowań radnych stanowią załącznik do niniejszego protokołu. 
 
 W punkcie 6 – przewodniczący poinformował, że w okresie międzysesyjnym do Biura 
Rady nie wpłynęły żadne interpelacje ani zapytania radnych; wpłynął natomiast wniosek 
radnego Józefa Śląskiego skierowany do Zarządu Powiatu Gostyńskiego, a dotyczący 
wykonania przejścia dla pieszych przy ul. Chocieszewickiej w Pępowie, na wysokości 
łącznika z ul. 1 Maja i sklepu. Wniosek do Zarządu Powiatu Gostyńskiego stanowi załącznik 
do niniejszego protokołu.      
 

W punkcie 7 – wójt przedstawił informację na temat swojej pracy w okresie 
międzysesyjnym – informacja w załączniku do niniejszego protokołu. Informację przyjęto bez 
uwag. 
Ponadto wójt poinformował radnych o udziale dożynkach powiatowych i gminnych oraz 
o spotkaniu z absolwentami dziennych szkół średnich, którzy przystąpili do konkursu na 
najlepsze świadectwo maturalne. 
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W punkcie 8 – rozpatrzono i podjęto uchwały w sprawie: 
 

a) zmiany uchwały nr XXI/160/2020 Rady Gminy Pępowo z dnia 10 listopada 
2020 r. w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Gostyńskiemu w 2021 r. – 
projekt uchwały omówił wójt. Wyjaśnił, iż uchwała potrzebna jest, aby uregulować finansowy 
aspekt zadań realizowanych wspólnie z powiatem gostyńskim; w pewnych zadaniach 
pojawiły się oszczędności, w innych z kolei – braki. Zaproponował, aby część oszczędności, 
które powstały przy zadaniu realizowanym wspólnie z powiatem na drodze Siedlec – 
Babkowice, przenieść do zadania związanego z przebudową chodnika przy drodze 
powiatowej w Czeluścinie, tak aby powiat mógł podpisać umowę na realizację tego zadania. 
Nadmienił, że zgodnie z kosztorysem jest potrzeba zwiększenia tych środków – stąd 
propozycja, aby podjąć uchwałę, przenieść środki i zrealizować zadanie w Czeluścinie. 
Dyskusja – brak. 
Rada Gminy Pępowo w obecności 13 radnych uczestniczących w posiedzeniu – 13 głosami 
„za”, przy braku głosów „przeciwnych” oraz „wstrzymujących” – podjęła uchwałę nr 
XXVIII/216/2021 w sprawie zmiany uchwały nr XXI/160/2020 Rady Gminy Pępowo z dnia 
10 listopada 2020 r. w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Gostyńskiemu 
w 2021 r. – imienny wykaz głosowań radnych oraz uchwała stanowią załączniki do 
niniejszego protokołu. 
 
b) zmiany uchwały nr XXVII/212/2021 Rady Gminy Pępowo z dnia 22 czerwca 
2021 r. w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej Powiatowi Gostyńskiemu – projekt 
uchwały przedstawił wójt. Wyjaśnił, że również i ta uchwała dotyczy zadań inwestycyjnych 
realizowanych przez gminę Pępowo na drogach powiatowych lub przy drogach powiatowych 
wspólnie z powiatem gostyńskim. Poinformował, że w wyniku wspólnie poczynionych 
ustaleń, powiat zakupił towar z przeznaczeniem na budowę odcinków chodników 
w miejscowościach Magdalenki, Krzekotowice i Skoraszewice, a w ślad za tym gmina 
Pępowo zabezpiecza pieniądze, aby te prace wykonać; w związku z tym potrzebna jest 
uchwała Rady Gminy Pępowo. 
Dyskusja: 
- Radny Ireneusz Matyla – zapytał, czy powiat dokłada tyle samo, co gmina. Ponadto chciał 
się upewnić, czy zakup towaru jest po stronie powiatu, a usługi – po stronie gminy Pępowo. 
- Wójt – wyjaśnił, że wstępne ustalenie jest zawsze takie, że powiat kupuje towar, a gmina 
finansuje robotę, natomiast przy rozliczeniu inwestycji jest to sumowane i każda ze stron 
ponosi 50% kosztów. 
- Przewodniczący – stwierdził, że na dzień dzisiejszy nie wiadomo, czy ta kwota będzie 
dobra. 
- Radny Ireneusz Matyla – odparł, że wiadomo, ponieważ przetarg już się odbył. 
- Wójt – potwierdził, że wykonawca został już wybrany. 
Na tym dyskusję zakończono. 
Rada Gminy Pępowo w obecności 13 radnych uczestniczących w posiedzeniu – 13 głosami 
„za”, przy braku głosów „przeciwnych” oraz „wstrzymujących” – podjęła uchwałę nr 
XXVIII/217/2021 w sprawie zmiany uchwały nr XXVII/212/2021 Rady Gminy Pępowo 
z dnia 22 czerwca 2021 r. w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej Powiatowi Gostyńskiemu 
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– imienny wykaz głosowań radnych oraz uchwała stanowią załączniki do niniejszego 
protokołu. 
 
c) zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Pępowo na lata 2021-2030 – 
szczegółowe uzasadnienie do projektu uchwały odczytała Skarbnik Gminy Kinga Klozińska- 
-Antczak. Jak wyjaśniła, proponowane zmiany WPF na lata 2021-2030 są zgodne ze 
zmianami w budżecie gminy na 2021 rok, a po dokonaniu powyższych zmian wynik budżetu 
jest deficytowy. 
Dyskusja – brak. 
Rada Gminy Pępowo w obecności 13 radnych uczestniczących w posiedzeniu – 13 głosami 
„za”, przy braku głosów „przeciwnych” oraz „wstrzymujących” – podjęła uchwałę nr 
XXVIII/218/2021 w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Pępowo na lata 
2021-2030 – imienny wykaz głosowań radnych oraz uchwała stanowią załączniki do 
niniejszego protokołu. 
 
d) zmian w uchwale budżetowej na rok 2021 – szczegółowe uzasadnienie do projektu 
uchwały odczytała Skarbnik Gminy Kinga Klozińska-Antczak. Jak wyjaśniła, proponuje się 
dokonanie zmian zarówno po stronie dochodów, jak i po stronie wydatków. 
Dyskusja: 
- Radny Ireneusz Matyla – odnosząc się do wydatków w dziale 750 Administracja publiczna, 
rozdział 75023, zapytał, z czego wynika zwiększenie planu wydatków bieżących na zakup 
wyposażenia oraz usług pozostałych o kwotę 22.500 zł. 
- Skarbnik – wyjaśniła, że chodzi o bieżące wydatki, takie jak usługi pocztowe, obsługa IOD, 
system informacji prawnej LEX czy spotkania z jubilatami obchodzącymi rocznice zawarcia 
małżeństw – zakup prezentów, upominków. 
- Radny Ireneusz Matyla – odnosząc się do rozdziału 75095 zapytał, czy zwiększenie 
wydatków o kwotę 3.780 zł również dotyczy zakupu usług pozostałych. 
- Skarbnik – odpowiedziała twierdząco. 
- Radny Ireneusz Matyla – stwierdził, iż razem jest to ponad 26 tys. zł. Odnosząc się do działu 
758 Różne rozliczenia zapytał, czym podyktowane jest zwiększenie rezerwy ogólnej o kwotę 
10 tys. zł. 
- Skarbnik – wyjaśniła, iż zwiększenie rezerwy wynika z tego, że zarządzeniem wójta z dnia 
3 sierpnia rozdysponowano kwotę 10 tys. zł z rezerwy ogólnej w celu zabezpieczenia 
środków na realizację zadań promocyjnych dotyczących szczepień, takich jak zakup namiotu, 
który był wykorzystany na dożynkach. Teraz te pieniądze zostaną „oddane”. 
- Przewodniczący – stwierdził, iż jest to uzupełnienie rezerwy. 
- Skarbnik – potwierdziła, iż rezerwa została umniejszona zarządzeniem wójta, a teraz zostaje 
zwiększona, uzupełniona. Nadmieniła, iż dopiero teraz Rada może wprowadzić do budżetu 
otrzymane środki na promocję szczepień. 
- Wójt – odnosząc się do zwiększenia wydatków na zakup usług pozostałych zauważył, że 
usługi te drożeją, podobnie jak wszystkie rzeczy codzienne, ponieważ firmy podnoszą ceny za 
swoje usługi. Zapewnił, iż nie ma tutaj mowy o rozrzutności, ponieważ gmina stara się 
realizować swoje zadania w miarę oszczędnie, utrzymując przy tym jednak pewien poziom. 
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- Przewodniczący – odnosząc się do działu 926 Kultura fizyczna, zapytał, z czego wynika 
zwiększenie planu wydatków bieżących o kwotę 6 tys. zł z przeznaczeniem na zakup energii 
na obiektach sportowych. Chciał się dowiedzieć, o które obiekty chodzi, ponieważ na 
stadionie mamy swoją energię z fotowoltaiki. 
- Radny Ireneusz Matyla – stwierdził, że wydatki na energię są zwiększane co sesję. 
- Skarbnik – wyjaśniła, że chodzi o budynek na stadionie, ponieważ ostatnio przyszła dość 
duża faktura za wodę, co prawdopodobnie wynika z faktu, że nawierzchnia była podlewana, 
a celem proponowanej zmiany jest zabezpieczenie środków do końca roku, ponieważ 
mogłoby ich zabraknąć. 
- Przewodniczący – zapytał, czy chodzi o wodę, czy o energię, ponieważ w uzasadnieniu jest 
napisane „energia”. 
- Skarbnik – wyjaśniła, że paragraf nazywa się „zakup energii”, jednak chodzi nie tylko o 
energie elektryczną, lecz także o wodę i gaz. 
- Wójt – przyznał, iż wprowadzeniu kwestii paneli fotowoltaicznych „na właściwe tory” 
towarzyszą różne utarczki z Eneą, jednak po zawarciu właściwej umowy koszty spadną. 
Stwierdził, że mogą pojawiać się pewne zawirowania z fakturami – najpierw coś jest do 
zapłacenia, a potem do odjęcia – i jest to spowodowane tego typu działaniami. 
Odnosząc się do kwestii zużycia wody wójt przyznał, iż jest ono analizowane na bieżąco. 
Zauważył, iż klub chyba nieco się „rozpasał”, ponieważ płyta główna boiska ma założone 
nawadnianie i to jest OK, jednak obficie podlewane jest także boczne boisko, z którego 
korzystają młodzieżowe drużyny. Stwierdził, iż nie widzi potrzeby wylewania tam takiej 
ilości wody, po czym zapowiedział, że zamierza w to zaingerować. Nawiązując do 
wypowiedzi p. skarbnik przyznał, iż pieniądze są zabezpieczane z pewnym nadmiarem, tak 
aby do końca roku nie było potrzeby zwiększania środków. Nadmienił, że zamierza 
porozmawiać z zarządem „Dąbroczanki” i zwrócić uwagę na problem nadmiernego zużycia 
wody. 
Na tym dyskusję zakończono. 
Rada Gminy Pępowo w obecności 13 radnych uczestniczących w posiedzeniu – 13 głosami 
„za”, przy braku głosów „przeciwnych” oraz „wstrzymujących” – podjęła uchwałę nr 
XXVIII/219/2021 w sprawie zmian w uchwale budżetowej na rok 2021 – imienny wykaz 
głosowań radnych oraz uchwała stanowią załączniki do niniejszego protokołu. 
 
 W punkcie 9 – wolne głosy i wnioski – głos zabrali: 
- Wójt – oznajmił, iż wpłynęła tylko jedna oferta na zakup ciężkiego wozu bojowego dla OSP. 
Poinformował, że środki, które zostały zabezpieczone w budżecie na ten moment są 
niewystarczające. W związku z tym zapytał, czy radni wyrażają zgodę, aby przeanalizować 
budżet w poszukiwaniu brakujących środków i czy byliby skłonni dołożyć brakująca kwotę. 
Przypomniał, iż gmina zaangażowała już naprawdę duże środki, udało się też pozyskać środki 
z Ministerstwa Spraw Wewnętrznych oraz środki pochodzące z Wojewódzkiego Funduszu 
Ochrony Środowiska, co daje razem 500 tys. zł, a kolejne 30 tys. zł przekazał powiat 
gostyński. Przyznał, iż w jego opinii należałoby „przeszukać” budżet w poszukiwaniu 
brakujących środków w kwocie ok. 49 tys. zł, ewentualnie zrezygnować z któregoś zadania 
lub zmniejszyć jego zakres, znaleźć te środki i dokonać zakupu. Podkreślił, iż warto byłoby 
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skorzystać z posiadanej promesy, ponieważ nie wiadomo, kiedy taka okazja znowu się 
pojawi. Zwrócił się do Rady z prośbą o zajęcie stanowiska w tej sprawie. 
- Radny Zygmunt Gulcz – oznajmił, że podziela zdanie wójta – należy znaleźć brakujące 
pieniądze i sfinalizować zakup samochodu strażackiego. Zauważył, że w skali całego zakupu 
brakująca kwota to zaledwie 5%. Przypomniał, iż niejednokrotnie zdarzało się, że trzeba było 
dołożyć o wiele więcej do zadań inwestycyjnych. Podsumował, że zwiększenie środków 
byłoby jak najbardziej zasadne, ponieważ zwlekając z zakupem tego pojazdu nie doczekamy 
się, że będzie on tańszy. 
- Radny Józef Śląski – zgodził się ze swym przedmówcą. Podkreślił, że trzeba przeanalizować 
budżet i znaleźć te środki, żeby nie stracić tego samochodu. 
- Przewodniczący – zapytał, czy ktoś jest temu przeciwny. Wobec braku zgłoszeń stwierdził, 
iż należy szukać tych pieniędzy. 
- Wójt – przyznał, że budżet nie jest z gumy, zatem trzeba będzie przeanalizować 
poszczególne zadania, spróbować zaoszczędzić jakieś środki w ramach wydatków bieżących 
i uzbierać tę kwotę. 
- Przewodniczący – podsumował, że wszyscy są „na tak”. Zapytał, czy ktoś chciałby poruszyć 
jakiś inny temat. 
- Wójt – uzupełniając informację ze swojej działalności w okresie międzysesyjnym 
poinformował, że z mobilnego punktu szczepień, który działał podczas niedzielnych dożynek, 
skorzystało 48 osób. Przyznał, że był do tego sceptycznie nastawiony, jednak wynik przerósł 
jego najśmielsze oczekiwania, a cała akcja okazała się „strzałem w dziesiątkę”. 
- Przewodniczący – poinformował, że zaszczepił się też jeden z radnych. 
- Wójt – dodał, że chętni zgłaszali się nawet po 17.00, jednak szczepionki niestety trzeba było 
już zabezpieczyć w lodówce. Nadmienił, że Wydział Spraw Obywatelskich dysponuje 
środkami finansowymi, które wojewoda przeznacza na to zadanie i oczekuje sprawozdania 
z prowadzonych działań. Podkreślił, że promocja to nie tylko ulotki. Następnie przedstawił 
aktualne dane statystyczne dotyczące szczepień w gminie Pępowo, która zajmuje aktualnie 
przedostatnie miejsce wśród gmin powiatu gostyńskiego i 1588 miejsce w kraju. 
- Przewodniczący – skonstatował, że na nagrodę raczej się nie załapiemy. 
- Wójt – zgodził, się, że nie ma żadnych perspektyw na nagrodę, jednak dobre jest i to, że 
małymi kroczkami pniemy się w górę. Wyraził nadzieję, że uda się zaszczepić ponad 50% 
mieszkańców. Poinformował ponadto, że na 5 września zaplanowany jest rodzinny festyn 
strażacki z okazji 140-lecia jednostki OSP Pępowo, na którym również będzie uruchomiony 
mobilny punkt szczepień. Zachęcił wszystkich do korzystania z punktu. 
Więcej głosów w dyskusji nie było. 
 

W punkcie 10 – w związku z wyczerpaniem porządku obrad, przewodniczący zamknął 
XXVIII sesję Rady Gminy Pępowo. 
 
Na tym protokół zakończono. 
 
  Protokołowała      Przewodniczący 
 

        Jagoda Kowalewska                                                        Zenon Rogala 


